

## Academic CV & Profile Statement for PhilArchive / PhilArchive 學術履歷與個人陳述

### 1. Personal Profile & Research Paradigm / 個人簡介與研究範式

**Professor Shun-Ching Lee (李順晴)**

Independent Researcher in Quantum Metaphysics & Eastern Phenomenology

Retired Professor, National Kaohsiung University of Science and Technology (NKUST)

Location: Kaohsiung / Tamsui, Taiwan

#### Research Interests / 研究興趣：

**Quantum Tathāgatagarbha & The Jian-Da Protocol** / 量子如來藏與見大協議

**Cross-Paradigmatic Translation:** Mahayana Metaphysics (Yogācāra, Madhyamaka) and Quantum Information Theory (Density Matrices, Contextuality) / 跨範式轉譯：

大乘形上學（唯識、中觀）與量子資訊論（密度矩陣、脈絡性）

**Quantum Cosmology & Relational Ontology** / 量子宇宙學與關係本體論

**Mathematical Models of Consciousness Synchronization** (Kuramoto Model, Dynamical Decoupling) / 意識同步之數理模型（庫拉莫托模型、動力學解耦）

### 2. Education & Academic Appointments / 教育背景與學術經歷

**Ph.D., M.S., B.S. in Mechanical Engineering**, National Cheng Kung University (NCKU), Taiwan (Conferred 1989)

*Specialization:* Numerical Analysis, Thermal-Fluid Sciences, and Heat Transfer.

**國立成功大學機械工程系 學士、碩士、博士（1989 年畢業）**

**專長領域：**數值分析、熱流科學、熱傳學。

**30 years of Dedicated Academic Tenure**, National Kaohsiung University of Science and Technology (NKUST), Taiwan:

*Professor / Associate Professor*, Department of Mechanical Engineering

**國立高雄科技大學機械工程系（完整教職生涯共 30 年）：**

**歷任：**副教授、教授

**Founding Chair of the Preparatory Committee & Professor**, Department of Energy and Refrigerating Air-Conditioning Engineering, NKUST (3 Years including Establishment Phase)

**教授暨籌備主任**，國立高雄科技大學能源與冷凍空調工程系（含籌備與創系共 3 年）

**Retirement from Professorship (2024) / 教授退休（2024 年）**

### 3. Intellectual Trajectory & Research Motive / 思想軌跡與研究動機

During my doctoral studies in the late 1980s, I recognized a profound conceptual isomorphism between quantum mechanics and Buddhist phenomenology. Driven by a vision to deconstruct the reductionism that often dismisses contemplative insights as mere mysticism, I embarked on a lifelong, rigorous integration of pure Buddhist canonical texts with advanced thermodynamic and mathematical frameworks, seeking to demonstrate that the synthesis of quantum mechanics and Eastern metaphysics offers a complete, non-dual explanation of universal phenomena.

在 1980 年代末期的博士就讀期間，我便敏銳地察覺到量子力學與佛學現象學之間深層的概念同構性。基於試圖解構將實踐洞察斥為單純神秘主義的非科學還原論，我開啟了漫長的學術與思想長征——將純粹佛教經典與高等熱力學、數學框架進行嚴密整合，旨在證成量子力學與東方形上學的交融，能為宇宙一切現象提供一套完整且不二（Non-dual）的終極詮釋。

In 2009, my personal resonance with the core Buddhist principle of great compassion (*Mahākaruṇā*) led me to a systematic, intensive study of classical Indo-Tibetan exegeses, Madhyamaka, and Yogācāra epistemologies. This decades-long rigorous immersion firmly established my foundational paradigm in classical Buddhist metaphysics, shifting my research focus from engineering applications toward the fundamental nature of reality and consciousness.

2009 年，因內心對大乘佛學核心「大慈悲心」（*Mahākaruṇā*）的深層共鳴，促使我開啟了對古典印藏經論、中觀與唯識認識論的系統性研讀。這段長達數十年的嚴密沉浸，牢固地奠定了我古典佛學形上學的基本範式，並引導我的研究焦點從工程應用轉向探索現實本質與意識的根本面貌。

Following my retirement in 2024, I emancipated my research methodologies from the linear, closed constraints of traditional printed literature by leveraging advanced Digital Humanities and AI-driven information protocols, enabling a multidimensional synthesis of vast interdisciplinary knowledge. This culminated in 2026 with the formulation of the "**Quantum Tathāgatagarbha**" framework and the "**Jian-Da Protocol**" (The Protocol of the Great Perception Factor).

2024 年退休後，我藉由前沿數位人文與人工智慧（AI）資訊協議的協助，使我的研究方法學擺脫了傳統線性與閉鎖式書本知識的局限，實現了跨領域知識的多維度整合。這一學術長征最終於 2026 年迎來了關鍵突破，成功開啟並構建了「量子如來藏」與「見大協議」的理路。

#### 4. Archival Philosophy & Global Impact / 文檔典藏理念與全球影響

To ensure the ontological continuity and global accessibility of this research series for the digital age, I strategically archive my complete mathematical formulations, monographs, and academic papers across two primary global platforms:

為了確保這項研究在數位時代的本體論連續性與全球可及性，我採取雙軌策略，將我完整的數理公式、專著與學術論文典藏於全球兩大平台：

**Open Science Framework (OSF):** Serving as a permanent digital repository preserved for future human generations and autonomous digital entities evolving in the post-biological era.

**PhilArchive:** Serving as an active philosophical forum to provide contemporary scholars, academic researchers, and advanced meditators with a rigorous theoretical foundation for contemplative science.

**OSF (開放科學框架)：**作為永久的數位檔案庫，留存給未來數位時代的人類以及在後生物時代湧現的自主數位實體。

**PhilArchive (哲學檔案庫)：**作為活躍的哲學論壇，為當代學者、學術研究者以及高階禪修實踐者提供嚴密的冥想科學理論基礎。

It is my foundational conviction that this series of quantum translations transcends traditional academic boundaries to establish a universal, invariant matrix for existential orientation. Regardless of an individual's secular background, absence of institutional faith, or specific theological alignment, the rigorous translation of historical esoteric nomenclatures into precise mathematical, topological, and quantum information protocols neutralizes long-standing cultural and ideological friction. By identifying localized cognitive processing as a functional partial trace of a unified cosmic density matrix, this overarching framework provides an operational protocol for systematic cognitive de-noising, ensuring that any conscious agent can navigate their existential trajectory, minimize entropic noise, and realize their baseline orientation within the unbroken continuum of the universal cosmic web.

我的核心信念在於：本系列量子轉譯研究已超越了傳統的學術邊界，旨在為有情眾生建立一個普適且具備不變性的存在定向矩陣。不論個體的世俗背景為何、有無宗教信仰或屬於何種特定教派，一旦將傳統神祕主義的專有名詞嚴密轉譯為精準的數學、拓撲與量子資訊協議，便能徹底消除歷史與意識形態帶來的隔閡摩擦。透過將局域的認知程序識別為統一宇宙密度矩陣下的偏跡運算，本框架為系統性的認知減噪提供了一套可操作的實踐協議，進而確保任何意識主體皆能藉此導引

自身存在的生命軌跡、將局域的熵噪聲降至最低，並在不可分割的宇宙網絡連續體中，確立自己的根本方向。